
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Overzicht reacties op ontwerpvoorstellen tijdelijke inrichting Kop Zuidas 
Tegengaan van 
verrommeling 

Het is belangrijk om in het ontwerp genoeg afvalbakken te plaatsen, vooral op de plekken waar bankjes of 
picknicktafels komen.  

Locatie van de 
speeltoestellen 

De speeltoestellen in de buurt van het water leidt tot verschillende reacties. Sommige bewoners vinden het een 
goede plek, omdat het wat verder van de woningen vandaan is en daarom niet voor overlast en een minder vrij 
uitzicht zorgt. Andere bewoners vinden de locatie van de speeltoestellen niet veilig, omdat ze dicht bij het water 
staan. 

Speelobjecten voor 
oudere kinderen 

Een bewoner zou graag willen dat de speeltoestellen niet alleen voor jonge kinderen, maar ook voor oudere 
kinderen uitdagend en leuk zijn.  

Locatie van 
zitgelegenheid 

Bewoners zijn positief over het plaatsen van meerdere bankjes en picknicktafels. Verder geven bewoners de 
volgende opmerkingen mee: 
■ Plaats de picknicktafel verder van de moestuin af. Zo eindigt eventueel achterblijvende rommel door 

hangjongeren niet rondom de moestuin en is het rondom de moestuin rustiger. Dat is vervolgens weer goed 
voor vogels en andere dieren die op de moestuin af komen.  

■ Plaats (ten minste een deel) van de zitgelegenheid in de schaduw, zodat je er ook met warm weer gebruik 
van kan maken.  

■ Overweeg om meer picknicktafels te plaatsen.  
■ Houd in het ontwerp rekening met de ouderen die wonen in Zuidoever (aan de Gaasterlandstraat). Zij zijn 

niet allemaal even goed ter been en maken vaak een wandeling langs het fietspad. Plaats bijvoorbeeld een 
bankje langs het fietspad, zodat de ouderen/senioren daar gebruik van kunnen maken.  

Pannaveld Omhein het pannaveldje zodat de ballen binnen het veldje blijven en niet op het fietspad terecht komen. 
Overweeg om het pannaveldje ergens anders te plaatsen 



    
   
   

Calisthenics De calisthenicstoestellen zijn in de ontwerpen dicht bij de woningen getekend. Meerdere bewoners zouden de 
toestellen liever wat verder van de woningen af geplaatst zien, bijvoorbeeld tegen de heesters/het bosje. Zo 
voorkom je mogelijke overlast en blijft het uitzicht open.  

Kunst Voeg kunst toe aan het ontwerp. 
Ruimte voor 
buurtinitiatieven 
vrijhouden 

Een van de bewoners wees erop dat we voldoende ruimte vrij moeten houden voor buurtinitiatieven, zoals een 
buurtfeest (zie ook onder opmerkingen) 

Bloemenborders Bewoners zijn positief over het inzaaien van veel bloemen en gaven de volgende opmerkingen mee: 
■ Plaats de bloemen langs de randen van de tijdelijke inrichting, zodat het gebied meer omrand is.  
■ Plaats de bloemen en heesters niet midden op het veld, maar dichter tegen het fietspad aan. 
■ Plaats de bloemen rondom de moestuin. 

Biodiversiteit en 
ecologische waarde 

■ Voeg een insectenhotel toe aan het ontwerp 
■ Zorg dat het plan zoveel mogelijk bijdraagt aan biodiversiteit en ecologie. Gras draagt niet bij aan ecologie, 

maar gras met kleine bloemen wel.  
■ Kies voor fruitdragende en bloeiende heesters, omdat deze goed zijn voor biodiversiteit en ecologie. Deze 

zijn namelijk aantrekkelijk voor insecten en vogels.  
■ Voor de aantrekkingskracht op insecten en vogels is het ook beter om de heesters e.d. te verspreiden over 

het ontwerp, in plaats van deze op één plek te plaatsen.  
Overig groen Zorg dat het groen ook goed beheerd wordt. Beter wat minder groen dat er goed uit blijft zien, dan veel groen 

wat verwildert. 
Moestuinbakken In de Swipocratie hebben we gevraagd of bewoners behoefte hebben om zelf te kunnen moestuinieren in de 

aan te leggen tijdelijke inrichting. De gemeente gaat zelf geen moestuin organiseren, maar wil bewoners die dit 
graag zelf zouden willen doen daar wel de ruimte voor bieden. Enkele bewoners gaven aan graag dat zij 
geïnteresseerd waren in een moestuinbak. Zij gaven aan dat als de moestuinbakken snel geplaatst worden, ze 
dit plantseizoen al gebruikt kunnen worden. (zie ook onder opmerkingen) 

Hondenuitlaatplek In de Swipocratie swipeten de meeste mensen de hondenuitlaatplek weg (bewoners gaven aan geen behoefte 
te hebben aan een hondenuitlaatplek). Toch hebben we een hondenuitlaatplek in het ontwerp getekend. Dit 
doen we, omdat er nu vaak honden over het hele veld worden uitgelaten. Door een speciale plek voor het 
uitlaten van honden te maken, voorkomen we dat er hondenpoep op de rest van het veld ligt. 
• Hek tegen honden? Alleen als je ook handhaaft! Of groter maken! 



    
   
   

Jeu de boules en 
pannaveld 

Bewoners waren positief over de jeu de boulesbaan. Een enkele bewoner vroeg zich af of er niet twee in plaats 
van een baan gemaakt kon worden. Ook werd gevraagd of de jeu de boulesbaan voor kavel J geplaatst kon 
worden, in plaats van het pannaveld. 

 
 
Overige opmerkingen en vragen 
Er ligt veel puin, stenen en glas op het terrein. Wordt dit nog weggehaald? 
 
Los Kan er iets meer naast J komen? Vraag is om ipv pannaveldje de jeu de boules baan daar te situeren. Het is daar nu wat stil volgens 
bewoners van Crossover. 
Mogen nieuwe volkstuinhouders (van de bakken) zelf een kist plaatsen voor tuingereedschap?  
Er zijn zorgen dat de grond van de tijdelijke inrichting erg vervuild is. Als er kinderen gaan spelen dan moet de grond wel schoon zijn. 
Hoe gaat de gemeente dit aanpakken?  
Is er vervuilde grond gestort?  
Kunnen de bloemenborders ook soorten bevatten die in verschillende seizoenen bloeien? 
Zijn er subsidiemogelijkheden voor het aanleggen van een waterpomp voor de moestuinbakken? Bijvoorbeeld bij Stadsdeel Zuid? 
Is die keerlus echt (daar) nodig?  
Er staat waarschijnlijk te veel wind om goed te kunnen tafeltennissen. 
Er is behoefte aan tijdelijke geluidschermen, en niet aan een tijdelijke inrichting. Na de oplevering van de gebouwen op de kavels J en L1 
horen de bewoners van RIV veel meer en harder geluid van de A10.  
Het beheer van de openbare ruimte verloopt slecht. Vooral het straatje naar Zuidoever ziet er heel slecht uit.  
Er ligt veel te veel water en modder naast L1 om hier iets te kunnen inrichten.  
De plannen zijn heel mooi. 
Er wordt overlast ervaren rondom Crossover.  
De inrichting van het Hogelandplein is te versteend en bevat te weinig groen. Er is toen nauwelijks geluisterd naar de 
voorkeuren/wensen van de omgeving. Doe dit bij dit ontwerp beter.  
Laat het wilgenpad ongemoeid  
Er zijn te weinig goede voorzieningen voor de bewoners van Kop Zuidas. Het restaurant in Crossover is erg duur en ook op het 
Hogelandplein zit niet veel aanbod. Er is een wens om bij het blok van L2 horeca toe te voegen.  
Iemand geeft aan dat er regelmatig auto's door de Gaasterlandstraat rijden en te laat tot te conclusie komen dat de straat doodlopend 
is. Is het een idee om in de buurt van het Hogelandplein nog een bord te plaatsen waarop wordt aangegeven dat de Gaasterlandstraat 
een doodlopende weg is?  



    
   
   

Meerdere bewoners geven aan dat men het jammer vindt dat de buurt helemaal wordt volgebouwd. Sommige bewoners willen dat de 
tijdelijke inrichting langere tijd/voor altijd blijft.  
Gaat het gebouw dat gebouwd zal gaan worden op kavel L2 het uitzicht van de woningen die ernaast staan geheel belemmeren? Hoe 
hoog wordt dit gebouw?  
Meerdere keren is aangegeven dat men het een leuk initiatief vindt en dat men positief is over de wijze waarop de gemeente dit heeft 
aangepakt. 
Kan er een zigzaghekje bij parkeergarages aan de Gaasterlandstraat komen i.v.m. fietsers op stoep?  
Kunnen er meer sportfaciliteiten zoals een tennisbaan of basketbalveld etc. komen? 
Mooie plannen! 
Goed dat er hergebruikt wordt 
Misschien kan er een imker bijen houden in de tijdelijke inrichting. Maak ook ruimte voor muziek/theater/optredens en ruimte voor 
buurtfeest, bijvoorbeeld met Koningsdag. 
Als weinig bewoners met interesse in een moestuinbak zich melden, kent een bewoner ook nog andere bewoners die graag een 
moestuinbak zouden willen hebben. vanuit anderen in de buurt, kent meneer nog andere geïnteresseerden. omgevingsmanagement 
Is het mogelijk om meerdere moestuinbakken te hebben/te verzorgen? 
Regelt de gemeente aarde voor in de moestuinbakken?  
Hoe kan watervoorziening voor de moestuinbakken gerealiseerd worden?  
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